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S
a gospodinom Ernstom Bodeom 
razgovarali smo o iskustvu koje 
ima Messer, kao dugogodišnji inve-
stitor u Srbiji, o nezavršenim refor-

mama, i o ulozi Saveta stranih investitora u 
procesu tranzicije srpske privrede.

► Koliko je, gledano iz sadašnje perspek-
tive, bilo važno formiranje Saveta stranih 
investitora za unapređenje investicionog 
okruženja i razvoj konstruktivnog 
dijaloga između poslovne zajednice 
i državnih institucija?
– Verujem da je FIC, kao korektivni 
faktor,  zaista bio veoma uspešan, 
pružajući realnu sliku stanja. Tako je 
FIC postao glas, ne samo stranih inve-
stitora, nego i glas realnog sektora u 
korist stranih i domaćih kompanija. 
Godišnje izdanje Bele knjige pokazuje 
šta je sve učinjeno, a sličan koncept su ko-
pirali i mnogi drugi u Srbiji.

► Kada govorimo o tempu kojim se 
sprovode reforme, da li ste bili veći op-
timista ranih 2000-ih? I koliko mislite 
da je Srbija blizu svog cilja– izgradnje  
funkcionalne tržišne ekonomije?
– Da, pretpostavljam da smo svi bili veći op-
timisti 2000-ih. U međuvremenu svi smo 

postali realisti. Bez sumnje, dosta toga je uči-
njeno i mnogo je postignuto. Ali to je proces, 
koji se ponekad nažalost kreće od jednog ek-
strema do drugog. Na kraju krajeva, mnoge 
stvari su se promenile na bolje. Međutim, ne 
treba se ni zavaravati. Peti oktobar se dogo-
dio pre 17 godina. Mnogo više je moglo da se 
uradi i ostaje da se uradi. Verujem da je u bu-
dućnosti najvažnije pitanje pravosuđa koje 
mora ponovo da počne da funkcioniše za sve.

► U kojim oblastima reformi je rad Sa-
veta danas najznačajniji za Srbiju?
– Važno je za gotovo sve oblasti kojima se 
FIC  bavi. Možda bih izdvojio pravna pita-
nja i pitanja u vezi sa imovinom i katastrom 
kao prioritetna.

► Kao investitor, koje razloge možete 
da izdvojite zbog kojih ostajete verni 
poslovanju u Srbiji?

– Moja kompanija uspešno posluje i zado-
voljni smo finansijskim učinkom. Voleo bih 
da se ogromni potencijal za rast Srbije, koji 
je na dohvat ruke, zaista ostvari. Moj stav je 
da nije u pitanju tek rast od samo nekoliko 
procenata. Ne, govorimo o kontinuiranim 
visokim jednocifrenim i niskim dvocifre-
nim stopama rasta koje bi mogle barem 
udvostručiti BDP u vrlo razumnom vre-
menskom roku. I verujem da nije potrebno 

mnogo da se taj proces započne.

► Po vašem mišljenju, koji bi tre-
balo da budu prioriteti Vlade kada 
se radi o uklanjanju prepreka za 
ulaganje?
– Potrebno nam je solidno zakono-
davstvo, manja i efikasna javna upra-
va i pouzdano i funkcionalno pravo-

suđe. Sve u svemu, pretpostavljam da 
je izgradnja efikasnih i pouzdanih instituci-
ja izazov ovog vremena.

► Kako vidite budućnost Saveta stranih 
investitora?
– Nadam se da će FIC, kao glas razuma pri-
vrede, nastaviti da igra sve važniju ulogu, 
kako za srpske kompanije sa stranim kapi-
talom, tako i za srpske kompanije sa doma-
ćim kapitalom. ■

Srbija ima ogroman potencijal za rast, ali još ima mnogo 
prepreka koje je potrebno ukloniti Solidno zakonodavstvo, 
manja i efikasna javna uprava i profesionalno, pouzdano i 
funkcionalno pravosuđe, spadaju među najvažnije uslove za 
rast poslovanja

Srbija tek treba da ostvari 
svoje potencijale
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FIC je bio veoma uspešan kao glas 
realnog sektora u korist stranih i 

domaćih kompanija. Nadam se da će 
u budućnosti FIC igrati još važniju 

ulogu kao glas razuma privrede
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